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Zápis z jednání rozšířeného kolegia děkana č. 3 

ze dne 29. 4. 2024, od 10:00 hodin v místnosti č. H 212 

Přítomni: P. Bednařík, O. Blažek, M. Boňko, D. Emler, T. Gec, A. Geršl, M. Gregor, E. 
Hejzlarová, P. Jüptner, T. Karásek, L. Krištoufek, Z. Kasáková, T. Klabíková Rábová, J. 
Končelík, M. Krausz Hladká, M. Nekola, T. Nigrin, L. Poslušná, I. Prázová, A. Veselý,  

Prostřednictvím Google Meet: E. Hejzlarová, P. Soukup, J. Volenec,  

Omluveni: L. Rovná, M. Pečená, 

 

 

Program jednání:  

1. Úpravy doktorských stipendií v roce 2025 a související změny v návaznosti na 
novelizaci zákona o VŠ.  

2. Informace z vedení fakulty 

3. Fakultní rozpočet 2024 

4. Různé 

 

1. Úpravy doktorských stipendií v roce 2025 a související změny v návaznosti na 
novelizaci zákona o VŠ.  

1.1. Pan prorektor Krištoufek informoval o stavu reformy doktorských studií související 
s novelou vysokoškolského zákona. Na posledním jednání kolegia rektorky byl 
projednán materiál, který shrnuje aktuální stav a finanční implikace z něj vyplývající. 
Poslanecká sněmovna dne 16. 4. 2024 projednala 1. čtení vládního návrhu zákona. 
Účinnost tohoto zákona se předpokládá od AR 2026/2027, ale nelze ani vyloučit 
účinnost od AR 2025/2026. Novela dále počítá s navýšením minimálního doktorského 
stipendia na 1,2 násobek minimální mzdy, což při současném vývoji představuje cca 
27 tis. Kč s tím, že by tato nová výše stipendia měla platit pro všechny studenty a ne 
jen pro nově nastupující.  

1.2. V souvislosti s výše uvedeným bylo na kolegiu rektorky schváleno navýšení 
minimálního doktorského stipendia s účinností od 1.3.2025 na 12,5 tis Kč a dále bude 
diskutováno případné navýšení od AR 2025/2026. Zároveň je nutné více specifikovat 
zdroje ze kterých lze tato stipendia vyplácet.  
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1.3. K tomuto tématu proběhne jednání s předsedkyněmi a předsedy všech oborových rad 
kde budou základní pravidla pro následující přijímací řízení bude sděleno.  

M. Gregor: 

Dotázal se na to, zda existují alespoň základní pravidla pro možné zdroje financování 
stipendií v rámci univerzity. Dále se dotázal na možnost výuky a další práce doktorských 
studentů.  

L. Krištoufek:  

S ohledem na účinnost od 1.3.2025 je ještě prostor na vyjasnění zdrojů financování a 
vyjasnění v rámci interních předpisů.  

Pokud jde o výuku vedenou doktorandy a jejich další práce, není novelou zákona změněna. 
Stále platí, že v rámci splnění studijních povinností doktorandů by nemělo být vyžadováno 
vedení výuky, jelikož doktorské studium je především studium směřující k obhajobě 
disertační práce.  

A. Geršl: 

Dotázal se na GAČR jakožto zdroj stipendií. GAČR neumožňuje vyplácet stipendia, ale 
zároveň je výhodou, když je v řešitelském týmu zahrnut student doktorského studia. Nedojde 
v rámci novely vysokoškolského zákona ke změně tohoto? 

L. Krištoufek:  

V rámci své činnosti v pracovní skupině k novelizaci zákona č. 130/2002 Sb. v Radě pro 
výzkum, vývoj a inovace (RVVI) se snažil prosadit sjednocení podmínek alespoň na úrovni 
GAČR a TAČR ideálně na úrovni stipendií, ale toto nebylo reflektováno. Doktorské 
stipendium je v novele zákona definováno jako doktorský příjem, a tudíž do této částky bude 
moci být započítán i příjem z projektů, který nebude stipendiem. 

P. Jüptner: 

Požádal o vytvoření nějakého manuálu z úrovně RUK, který by posloužil jako vzor řešení 
především pro nastavení základních indikátorů individuálního studijního plánu doktorandů. 
Předpokládaná účinnost novely zákona od 1.3.2025 znamená, že doktorandi přijímaní 
v červnu 2024 už by se měli nabírat s ohledem na tyto podmínky.  

L. Krištoufek: 

Konstatoval, že stále platí současný zákon o vysokých školách a je potřeba se jím řídit. FSV 
je jedna z mála fakult, která má systém nastavený dobře a má minimum případů odvolání 
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doktorských studentů. V případě, že bude zájem z úrovně děkanek a děkanů jednotlivých 
fakult, je možné připravit centralizované řešení.  

Dále připomněl, že aktualizace individuálních studijních plánů je zodpovědností oborové 
rady, která může po dohodě se školitelem tento plán bez souhlasu studenta změnit. Toto je 
potřeba připomenout na jednání předsedkyní a předsedů oborových rad jednotlivých fakult. 

T. Karásek: 

Pan děkan konstatoval, že k tématu úpravy doktorských stipendií proběhne kulatý stůl 
s řediteli institutů, kde bude řešena jak otázka počtu přijímaných doktorských studentů, tak 
pravidla pro nastavování jejich individuálních studijních plánů.  

T. Gec: 

Konstatoval, že někteří doktorandi mají už v současné chvíli příjem vyšší je 1,2 násobek 
minimální mzdy už nyní a dotázal se na existenci statistiky průměrného příjmu doktorandů, 
která by ukázala, na kterých fakultách je možné očekávat největší problémy po účinnosti 
novely. 

L. Krištoufek: 

Uvedl, že s ohledem na neexistenci jednotného ekonomického informačního systému taková 
statistika neexistuje. Jednotlivé fakulty si zpracovávají statistiky sami a z jejich statistiky 
vyplývá, že nejméně se navýšení stipendií dotkne PRF, MFF a nejvíce společensko-vědních 
a humanitních fakult.  

2. Fakultní rozpočet 2024 

T. Karásek: Okomentoval předkládaný rozpis rozpočtu z institucionálních prostředků. V rámci 

rozdělování prostředků na univerzitě roste FSV nejvíce, což ukazuje, že procesy uvnitř 

fakulty jsou nastavené správně, avšak nárůsty probíhají v prostředí v zásadě nulového 

navýšení celkového univerzitního rozpočtu, kdy státní příspěvek na rok 2024 stagnuje a 

nereflektuje inflaci. Dofinanacování je nutné řešit z vlastních prostředků. 

O. Blažek: 

Okomentoval zaslaný rozpočet pro rok 2024 a jeho jednotlivé položky, včetně použitých 
principů pro rozdělování. 

P. Soukup: 
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V rozpočtu stipendijního fondu by mělo dojít k navýšení limitu čerpání institutů z 250 tis. Kč 
na 300 tis. Kč.  

T. Karásek:  

V navýšení čerpání stipendijního fondu instituty nevidí žádný problém, ale vyzval 
k zohlednění navýšení čerpání prostředků v souvislosti s reformou doktorského studia. Nelze 
predikovat čerpání stipendijního fondu.  

P. Jüptner: 

V rozpočtu u kolonky „Celofakultní aktivity“ u transferů za výuku došlo k valorizacím a u 
úvodních a seznamovacích kurzů tomu tak není. Požádal o přehodnocení příspěvku i u 
těchto kurzů.  

T. Karásek: 

Přislíbil zohlednění této připomínky v rozpočtu. 

L. Krištoufek: 

MŠMT zakládá pracovní skupinu pro diskuzi k ukazatelům A + K, která bude řešit, jak tento 
ukazatel nastavit do budoucna. UK bude v této skupině aktivní a bude se snažit diskusi 
ovlivnit. 

Následně proběhlo hlasování o rozpočtu. Nikdo z přítomných nebyl proti, nikdo se nezdržel 

hlasování a rozpočet byl všemi přítomnými SCHVÁLEN.  

3. Informace z vedení fakulty - T. Karásek 

3.1. Systém elektronické docházky: doporučení je pracovat se systémem centralizovaně ze 
sekretariátů institutů. Systém je stále v pilotním režimu, a tudíž je možné stále zasílat 
své podněty a připomínky na personální oddělení. Pan proděkan Nekola poděkoval 
vedoucí PO a panu tajemníkovi za několikaměsíční práci na tomto systému. 

3.2. Bezpečnostní problematika:  

3.2.1. Proběhlo jednání s PČR, na základě kterého budou vytvořeny takzvané krizové 
karty se základními údaji, které by bylo možné využít v případě nouze. Podobné 
karty budou vytvořené i pro další složky IZS a uložené na vrátnicích budov. 

3.2.2. Jsou naplánována Školení zaměstnanců „Postupy v krizových situacích pro 
zaměstnance FSV UK“. Školení v českém jazyce proběhne v pátek 24. května 
2024 od 9:30 v Areálu Jinonice, online školení v anglickém jazyce proběhne v 
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pondělí 20. května 2024 od 15:00. Zároveň v úterý 28.5. proběhne školení 
krizového štábu.  

3.2.3. Je zpracována bezpečnostní studie na jinonický areál a v návaznosti na tuto 
studii je naplánováno zpracování SWOT analýzy.  

3.3. Proběhlo slavnostní otevření areálu Jinonice. Pan děkan poděkoval OVVK za 
organizaci celé akce. 

3.4. Informace k projektu rekonstrukce budovy Hollar v rámci projektu Ph.D. Infra - ve 
čtvrtek 25. dubna byla vypsána nová soutěž na dodavatele renovačních prací na 
Hollaru. Termíny realizace zůstaly zachovány (dokončení staveb. prací do konce září 
2024), ale po konzultaci s tajemníkem byla navýšena částka o vlastní prostředky 
fakulty o 1,2 milionu. 

3.5. Úprava podmínek habilitačního řízení v návaznosti na dopis pana prorektora pro 
akademické kvalifikace prof. Kuklíka. 

3.5.1. Proběhlo jednání pana proděkana A. Veselého s řediteli institutů a výsledkem 
tohoto jednání byla shoda především na nesouhlasu se zvyšováním počtu 
publikací. Dále byla řešena otázka spoluautorství. V tomto duchu bude odeslána 
odpověď pana děkana panu prorektorovi.  

3.5.2. Pan ředitel A. Geršl vypracoval spolu se zástupci CERGE komentář k této 
problematice, který byl poskytnut i tajemníkům pro vědu a navrhl zvážit otázku 
vytvoření oborově specifické tabulky pro společensko-vědní obory. Vyjádřil názor, 
že pokud nedojde k jednotnému vyčlenění společensko-vědních oborů, měla by 
být vyčleněna alespoň ekonomie. 

3.5.3. Pan ředitel T. Nigrin konstatoval, že dle jeho názoru by fakulta měla vystupovat 
jednotně a ne vyčleňovat konkrétní obory.  

3.5.4. Pan prorektor L. Krištoufek uvedl, že navrhovaná úprava pouze formalizuje 
zavedenou praxi a dává možnost fakultám upravit problematiku za pomoci 
interních předpisů.  

 

Termín příštího jednání rozšířeného kolegia děkana bude dne 16. září 2024 od 10:00 
v místnosti H 212. 

 

 

Zapsala: Ing. Monika Mandová                                 Vidi: PhDr. JUDr. Tomáš Karásek, Ph.D 


